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Geachte heer Klomps, geachte mevrouw van Hooijdonk, 

 

Hartelijk dank voor uw brief van 28 juni 2019 waarin u reageert op de consultatieversie van het U-OV 

vervoerplan 2020. Met veel belangstelling hebben wij kennis genomen van uw uitvoerige en – overwegend 

positieve – reactie. De vele reacties die wij (provincie Utrecht en U-OV) hebben mogen ontvangen van 

inwoners, reizigers, instellingen, bedrijven, consumentenplatform ROCOV en betrokken gemeenten stellen wij 

zeer op prijs. 

In uw reactie heeft u puntsgewijs kenbaar gemaakt met welke voorstellen u kunt instemmen en bij welke 

voorstellen u aandachtspunten heeft voor de verdere uitwerking. De aandachtspunten en suggesties die u 

benoemt in uw brief op het gebied van overstaphaltes, communicatie, beeldvorming, haltenamen, 

toekomstvastheid, zorgvuldige afwegingen en verbetersuggesties voor de enquête onderschrijven wij en 

hiervoor vragen wij ook aandacht bij onze vervoerder. Verder heeft u diverse verzoeken voor nadere toelichting 

richting de vervoerder, waaraan inmiddels naar tevredenheid van betrokken partijen invulling is gegeven. 

Met onze brief reageren wij op aandachtspunten waarbij u van ons – vanuit onze rol als concessieverlener – 

een reactie vraagt, of waarbij wij van mening zijn dat een aanvullende reactie op zijn plaats is. Verder hebben 

wij naast uw gezamenlijke reactie ook aparte reacties ontvangen van Houten, Nieuwegein en Zeist. Wij kiezen 

ervoor om de aandachtspunten voor wijzigingen in deze gemeenten mee te nemen in de beantwoording van de 

drie afzonderlijke brieven en niet te dupliceren in deze brief.  

 

Koerswijziging, toekomstbeeld OV, het budget en coalitieakkoord 

U geeft aan de koerswijziging om toe te gaan naar een kwalitatief hoogwaardig kernnetwerk te ondersteunen. 

Wij zijn blij met uw steun en gaan graag met u in gesprek hoe wij het kernnet in de komende jaren gezamenlijk 

verder kunnen ontwikkelen, waarbij de verbetering van doorstroming en haltes op U-link routes belangrijke 

onderwerpen zijn. Tegelijkertijd vraagt u aandacht voor de relatie met lange termijn ontwikkeling, het 

beschikbare budget, het coalitieakkoord en reizigersgroepen die nadelen ervaren als gevolg van de 

veranderingen.  

Met het nieuwe vervoerplan wordt beoogd om een OV-netwerk te ontwikkelen waarbij binnen de beschikbare 

infrastructuur stappen worden gezet richting de implementatie van het Toekomstbeeld OV, met bundeling van 

buslijnen op “spaken” en versterken van “wiel-verbindingen” rond de stad Utrecht. Zo wordt op de 

hoofdverbindingen in de stad vaker en grotere eenheden gereden en neemt het aantal reismogelijkheden 

van/naar Utrecht Science Park fors toe. In het oog springen daarbij de uitbreiding van buslijn 29 tussen 

U10, bestuurstafel Duurzame Bereikbaarheid 

p/a gemeente Utrecht 
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Leidsche Rijn, station Vaartsche Rijn en USP en de nieuwe HOV-buslijn 34 tussen Westraven P+R, USP en 

Zeist. Veel keuzes in het plan zijn dus het gevolg van de uitwerking van inhoudelijke keuzes en slechts in 

mindere mate van de beschikbare financiële ruimte voor 2020. Ook voor dit laatste punt moet natuurlijk de OV-

inzet passen bij de actuele reizigersbewegingen en -aantallen en vragen wij vervoerders om de - vaak 

uiteenlopende - reizigersbelangen zorgvuldig af te wegen. Het nu voorliggende vervoerplan is daarvan het 

resultaat. Voor de komende jaren zien wij dit als een solide basis waarin wij verder willen investeren en onze 

OV-ambities in het coalitieakkoord “Nieuwe energie voor Utrecht” realiseren. Daarvoor zoeken wij, samen met 

U-OV en Syntus, ook voor volgende plannen actief de samenwerking op met betrokken gemeenten.  

 

Infrastructurele consequenties en financiering 

In uw brief geeft u aan dat U10-gemeenten op dit moment, gezien de korte termijn, geen financiële middelen en 

uitvoeringscapaciteit hebben gereserveerd voor infrastructurele wijzigingen die voortvloeien uit het vervoerplan. 

Het nieuwe Mobiliteitsprogramma 2019-2023 wordt momenteel vertaald naar een uitvoeringsprogramma, 

waarin ook een nieuwe subsidieverordening voor kleinschalige infrastructuur o.b.v. cofinanciering is 

opgenomen. Vooruitlopend op deze nieuwe subsidieverordening stellen wij een eenmalige begrotingssubsidie 

beschikbaar aan betrokken gemeenten. Hierbij gaan wij voor de OV-maatregelen in vervoerplan 2020 uit van 

een eenmalige provinciebrede 100% financieringsregeling voor volledig vervoerplan-gerelateerde wijzigingen. 

Voor projecten waarin OV-maatregelen onderdeel zijn van een groter geheel passen wij maatwerk toe. Voor de 

komende jaren verzoeken wij u ook om reserveringen te doen voor expertise-capaciteit en kleinschalige OV-

aanpassingen, passend bij uw rol als gemeentelijk wegbeheerder en uw ervaringen met OV in uw gemeenten.  

 

Haltetoegankelijkheid en ontsluitende functie van OV 

U vraagt aandacht voor de ontsluitende functie van het openbaar vervoer in de wijken en verwijst hierbij naar 

het recente coalitieakkoord “Nieuwe energie voor Utrecht”. Wij erkennen het belang van de ontsluitende functie 

van het openbaar vervoer, tegelijkertijd is het aanbieden van snellere verbindingen die concurrerend zijn met de 

auto een doelstelling die hier niet altijd mee samengaat. Het gaat hier dus altijd om maatwerk waarbij ook oog 

moet zijn voor de first- en last mile. Op de korte termijn zetten wij daarom in op de verbetering van 

haltevoorzieningen, met meer fietsvoorzieningen en/of de stapsgewijze uitbreiding van U-flex.  

Daarnaast starten binnenkort samen met betrokken gemeenten verschillende projecten voor aanvullend 

OV/regiotaxi, waarbij leerervaringen weer kunnen leiden tot nieuwe kennis en inzichten voor deur-tot-deur 

reizen in de regio Utrecht. Graag blijven wij deze samenwerking met u opzoeken. 

 

Communicatie en samenwerking 

We zijn blij dat de toelichting op de plannen van provincie en vervoerder wordt gewaardeerd. In het 

vervoerplanproces proberen wij altijd zoveel mogelijk rekening te houden met behoefte en wensen van 

gemeenten. Zo zijn in het verleden in diverse gemeenten aanvullende inspanningen verricht. Daarbij is het altijd 

maatwerk en kijken wij wat passend is bij de voorliggende voorstellen. Tot slot blijven wij u via het Ambtelijk 

Overleg OV (AO-OV) minimaal twee keer paar jaar actief informeren over de ontwikkelingen binnen de 

concessie en nieuwe planvoorbereiding.   

 

Wijzigingen per gemeente:  

 

Gemeente Utrecht 

 

Halteren in het centrum 

U vraagt aandacht voor het goed en volledig blijven bedienen van de centrumhaltes Vredenburg en 

Janskerkhof. Momenteel komt het incidenteel voor dat bussen die halteren op halte Vredenburg het kruispunt 

Vredenburg/Sint Jacobstraat blokkeren. Doordat U-link 28 volledig met dubbelgelede bussen gaat rijden wordt 

dit probleem structureel, wat de doorstroming voor andere bussen, taxi’s, fietsers en hulpdiensten ernstig 

belemmert. Daarom is in het vervoerplan gekozen om met U-link 28 deze halte over te slaan. Bijkomend 

voordeel is dat met het overslaan van deze halte meer duidelijkheid ontstaat voor reizigers: buslijnen die 

halteren aan de Sint Jacobstraat en U-link buslijnen, halteren niet op halte Vredenburg. Andere buslijnen doen 

dit wel.  
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Halte Janskerkhof wordt in 2020 nog volledig bediend door alle buslijnen die hierlangs rijden. Wel ondersteunen 

wij het verzoek van U-OV om te onderzoeken of verlenging van de halte mogelijk is, zodat de lengte en 

capaciteit ook beter aansluiten op het gebruik van deze drukke halte.    

 

Buslijnen 4 en 7: bediening Schaakbuurt 

U roept op tot het blijven bedienen van de Schaakbuurt met de elektrische buslijn 7. De keuzes in het 

vervoerplan komen voort uit de combinatie van hogere frequenties, groter materieel en de aanstaande 

herinrichting van de Prinses Irenelaan – Pionstraat. Hierbij nemen loopafstanden toe, maar ook de frequenties 

op de centrale route Prins Bernhardlaan. Verder willen wij benadrukken dat fundamentele keuzes in het 

wegontwerp op de huidige route nadelig zijn voor het busverkeer. Met name het afwaarderen van de 

maximumsnelheid tot 30 km/uur en het verwijderen van een vrijliggend fietspad, waardoor bussen en auto’s de 

rijbaan moeten delen met fietsers, zijn ons inziens niet verenigbaar met een hoogfrequente buslijn die met 

gelede bussen gaat rijden.  

Elders in deze stad zien wij vergelijkbare fundamentele keuzes die de OV-doorstroming en -geschiktheid 

aantasten. Tot op een zekere hoogte hebben wij begrip voor de grootstedelijke Utrechtse opgave, maar vragen 

ook nadrukkelijk aandacht voor aantrekkelijke OV-reistijden voor 200.000 dagelijkse reizigers en het belang van 

OV voor de verdere ontwikkeling van de stad en regio. Wij hopen dan ook afspraken met u te maken over 

nieuwe OV-investeringen op hoofdroutes zodra de uitkomsten van de vijf Utrechtse OV-verkenningen gereed 

zijn.  

 

Buslijnen 4 en 10: vervallen van haltes en extra bediening 

U roept op om toekomstvaste keuzes te maken in het OV-netwerk, zodat aanpassingen aan gemeentelijke 

infrastructuur gedurende langere tijd worden gebruikt. Wij zien de beschikbare infrastructuur als een belangrijke 

bouwsteen voor de ontwikkeling van nieuwe vervoerplannen. Helaas is en blijft het altijd mogelijk dat vanwege 

nieuwe ontwikkelingen en voortschrijdende inzichten over routes keuzes achteraf minder toekomstbestendig 

zijn dan eerder gepland. Daarnaast plaatsen wij uw oproep graag in perspectief. Zo is het aantal nieuwe en 

vervallen haltes relatief beperkt in vergelijking tot het totale aantal haltes (ca. 1% op het totaal) en werken wij 

aan een subsidieregeling om gemeenten hierin tegemoet te komen (zie boven).  

Uw wens om extra ritten door te laten rijden tot de omgeving Waterwinpark is niet opgenomen in het 

vervoerplan. Een belangrijke reden is het lage gebruik van deze verbinding. Wel heeft U-OV naar aanleiding 

van suggesties uit de reizigersconsultatie het voorstel voor buslijn 4 en 10 herzien. In plaats van buslijn 4 gaat 

buslijn 5 vanaf Leidsche Rijn Centrum doorrijden naar Maarssen als vervanger voor de huidige buslijn 10 tussen 

Leidsche Rijn Centrum en Maarssen. Buslijn 4 wordt ingekort tot Terwijde Station. Met dit voorstel blijft de 

eerder voorgestelde frequentie ongewijzigd, maar worden er wel meer reismogelijkheden geboden. Zo houdt 

Terwijde-Noord een directe verbinding met zowel Utrecht Centraal/Centrum als Leidsche Rijn Centrum en blijft 

ook de omgeving Jazzsingel voldoende bediend. 

 

Integratie lijnen 12 en 120 

Wij danken u voor de positieve reactie op het samenwerken tussen U-OV en Syntus en op het inspelen van 

ruimtelijke ontwikkelingen en beschikbare infrastructuur. U geeft diverse (infrastructurele) aandachtspunten mee 

voor de route tussen Maarssen en Utrecht die wij onder de aandacht hebben gebracht bij U-OV voor verwerking 

in het vervoerplan. Zo maakt u zich zorgen over de betrouwbaarheid op de voorgestelde nieuwe route via de 

Westelijke Stadsboulevard. Wij stellen voor om de betrouwbaarheid van de nieuwe route te monitoren, voor en 

na de oplevering van de Westelijke Stadsboulevard, en waar mogelijk gezamenlijk aanvullende maatregelen te 

nemen voor OV-doorstroming. Tenslotte is versterking van het OV hier gewenst om in te spelen op de 

ruimtelijke ontwikkeling van het gebied.    

Verder geeft u aan dat u niet achter het verlagen van de frequentie op buslijn 5 van Utrecht CS naar Oog in Al 

staat. Buslijn 5 rijdt op veel deeltrajecten samen met andere buslijnen en heeft een beperkt uniek 

bedieningsgebied. Met de verbetering van andere buslijnen op de gezamenlijke trajecten, zoals U-link op 

Vleutenseweg en versterking van buslijn 4 op de Graadt van Roggenweg, sluit het voorstel voor buslijn 5 beter 

aan op het actuele en verwachte gebruik. We handhaven daarom de voorgestelde kwartierdienst in de spits en 

halfuursdienst in het dal. 
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Servicelijnen 14, 15 en 16 

U vraagt aandacht voor de rechtstreekse verbinding tussen Utrecht-West en het Sint Antoniusziekenhuis. Mede 

naar aanleiding van de consultatiereacties wordt buslijn 5 doorgetrokken voor verbetering van deze verbinding. 

Verder verzoekt u om de route van servicelijn 16 niet in te korten tot Sint Antoniusziekenhuis en het huidige 

eindpunt bij de Parkzichtlaan te behouden. Logistiek is dit helaas niet inpasbaar door een routewijziging in het 

stationsgebied. Voor de verbinding tussen Parkzichtlaan en Sint Antoniusziekenhuis/Leidsche Rijn Centrum 

biedt buslijn 11 een passend alternatief dat aansluit op het gebruik.   

Uw oproep om ook voor dit deel van de stad met een kansrijk flexibel vervoerproduct te komen nemen wij mee 

in de voorbereiding van de nieuwe concessie. Voorlopig richten wij ons op een zorgvuldige invoering van U-flex 

in de nieuwe gebieden in Stichtse Vecht en Vijfheerenlanden en willen wij eerst meer ervaring opdoen met 

servicelijn 16, zonder langdurige verstoringen als gevolg van werkzaamheden in het centrumgebied. De nieuwe 

route met nu ook een halte op Utrecht CS biedt daar een mooie gelegenheid voor.    

 

Gemeente Stichtse Vecht  

 

Vragen over U-flex Maarssen en centrale halte Sweserengseweg 

Op uw verzoek heeft U-OV een aanvullende toelichting gegeven op het vervoerconcept U-flex en de nieuwe 

halte Sweserengseweg. De met u gedeelde voorstellen zijn op enkele punten aangepast. Ten eerste start de 

uitbreiding van U-flex pas in de loop van 2020. Daarmee is er meer tijd voor een zorgvuldige voorbereiding en 

implementatie van het flexvervoer. Buslijn 13 blijft voorlopig rijden.      

Ten tweede is vastgesteld dat de nieuwe buslijn 12 als halfuurdienst door de wijk Zandweg-Oostwaard blijft 

rijden in 2020. Gelijktijdig willen wij met u onderzoeken of de realisatie van een geschikte halte op 

Sweserengseweg mogelijk is voor buslijn 120 en buslijn 32 (USP).  

Een eventuele routewijziging van buslijn 12 wordt heroverwogen in het vervoerplan 2021. Hierbij betrekken wij 

lokale ervaringen met U-flex Maarssen en de nieuwe halte Swerengseweg.  

 

Gemeente De Bilt  

 

Routewijziging buslijn 77 in Bilthoven-Noord en haltenaam KNMI 

U-OV heeft uw suggesties voor een routewijzing in Bilthoven-Noord en de haltenaam KNMI overgenomen in het 

vervoerplan 2020.  

 

Kwaliteitseisen haltes en eisen doorstroming U-link 

Voor de implementatie van U-link gaan wij graag met betrokken gemeenten in overleg om te kijken naar het 

verbeteren van haltes en de OV-doorstroming. Daarbij ligt de focus in eerste instantie op de drukke 

deeltrajecten waar de maatschappelijke impact het grootst is. De voorstellen voor U-link zien wij dan ook als 

een eerste stap waarop wij samen met u in de komende jaren verder willen bouwen.  

 

Verzoek uitbreiding U-link naar buslijn 31 

Voor de huidige selectie van verbindingen is gekeken naar het gebruik, bestaande frequenties, en-/of ruimtelijke 

ontwikkelingen langs de routes. Voor 2020 zijn wij samen met U-OV gekomen tot een zestal buslijnen die 

samen met de tram circa 50% van de dagelijkse reizigers bedienen. Wij zien dit als een eerste stap in de 

invoering van een kernnet in de regio Utrecht. Een verdere uitbreiding van U-link in de toekomst is mogelijk op 

basis van het gebruik en verdere ontwikkeling van de regio.  

 

Uitbreiding van buslijn 258 

Buslijn 258 is een buslijn die gedeeltelijk wordt betaald door de bedrijven in Berg en Bosch. In 2017 is gekozen 

om de bediening in de daluren of de inzet van grotere bussen niet in te kopen. De wens van het 

parkmanagement van het Berg en Bosch-terrein om buslijn 258 uit te breiden is ons bekend. Wij gaan graag in 

gesprek met het parkmanagement om te kijken naar de mogelijkheden. 
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Gemeente Bunnik 

 

Bediening van haltes op de Baan van Fectio en station Bunnik behouden.   

U vraagt aandacht voor de bediening van de haltes op de Baan van Fectio en het station van Bunnik. Station 

Bunnik ligt tussen de stations Driebergen-Zeist en Utrecht Vaartsche Rijn. Op station Driebergen-Zeist bieden 

wij een verbeterde aansluiting met U-link 50 en buslijn 35 (de opvolger van lijn 371). Op station Vaartsche Rijn 

gebeurt dit met buslijn 29 en tramlijn 22. Met de verbetering van deze twee overstapknopen zien wij op 

netwerkniveau onvoldoende meerwaarde voor buslijn 242 op station Bunnik en kiezen wij voor het 

samenvoegen van buslijn 242 en 41 tot U-link 41. Hoewel de centrale route door Bunnik enkele minuten langer 

is, biedt deze route een hogere frequentie, meer capaciteit en meer reismogelijkheden voor inwoners in Bunnik 

en Wijk bij Duurstede. Een overstap van deze buslijn op de trein blijft mogelijk op halte Van Zijldreef, op 550 

meter loopafstand. Tot slot willen wij benadrukken dat elke station een eigen bijdrage levert in de 

bereikbaarheid van het USP. Zo zien wij voor station Bunnik kansen voor de verbetering van de overstap van 

trein naar fiets en wij zullen ons samen met u hiervoor blijven inspannen.  

 

Gemeenten Vijfheerenlanden 

 

Buslijnen 74 naar bedrijventerreinen in Vianen en snelle verbinding naar Utrecht 

Uw voorstel om buslijn 74 door te rijden naar de bedrijventerreinen in Vianen of om in de avonden en 

weekenden een snellere verbinding te bieden naar Utrecht is niet overgenomen in het vervoerplan. De 

vervoerder geeft aan dat het logistiek niet inpasbaar is in de dienstregeling. Wel zijn de voorstellen op enkele 

punten aangepast. Zo blijft de dalbediening van bedrijventerrein De Biezen met buslijn 65 behouden.  

Voor een snelle verbinding met Utrecht tijdens avond- en weekend is het mogelijk om op busstation Lekbrug 

gebruik te maken van buslijn 85, die binnen Utrecht een snellere route gaat rijden via de Graadt van 

Roggenweg. Daarnaast is het mogelijk om gebruik te maken van bussen uit de DMG-concessie, waarvoor 

afspraken zijn gemaakt over acceptatie van het U-OV ster- en gemaksabonnement.  

 

Gemeenten IJsselstein 

 

Buslijn 283 / 31 

In uw brief geeft u verschillende aandachtspunten en wensen mee voor buslijn 31. Op basis van de ontvangen 

reacties op het voorstel en nadere uitwerking van de conceptdienstregeling is het voorstel voor buslijn 31 

aangepast. Wij zijn verheugd om met u te delen dat de dienstregeling tussen IJsselstein Binnenstad en USP 

ook tijdens de dal wordt uitgebreid tot een halfuurdienst. Daarnaast blijft de huidige bediening in de spitsperiode 

behouden en worden er vaker grotere bussen ingezet. Met deze uitbreiding van bediening en haltes in 

Nieuwegein worden veel nieuwe reismogelijkheden geboden en een goede basis gelegd voor verdere 

verbetering van het OV-netwerk.  

 

Wens voor betere verbinding IJsselstein – Houten en IJsselstein - Vianen 

Met de nieuwe route van buslijn 31 ontstaan nieuwe reismogelijkheden van/naar Houten met een overstap op 

buslijn 47 en 48. Voor de verbinding van/naar Vianen is een reis met de tram, en overstap op buslijn 74 op 

tram-/bushalte Doorslag een reismogelijkheid die aansluit bij de doelgroep. Wel willen wij het gebruik in 

volgende vervoerplannen samen met u verder onderzoeken en kijken of er verdere verbeteringen mogelijk zijn 

in de infrastructuur en/of dienstregeling.  
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Voor vragen of opmerkingen kunt u bij ons terecht 

Mocht u naar aanleiding van deze brief aanvullende vragen of suggesties hebben, dan verzoeken we om 

contact op te nemen met Erwin van Dijk. 

 

We vertrouwen erop u met deze brief voldoende te hebben geïnformeerd. Wij blijven ons met U-OV inspannen 

om het vervoerplan 2020 tot een succes te maken en rekenen ook op uw steun.  

 

Een afschrift van deze brief zenden wij aan U-OV.  

 

Hoogachtend, 

 

Gedeputeerde Staten van Utrecht,  

 

 

 

Voorzitter,  

 

 

 

Secretaris, 


